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BLAD 2 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

Sammanträde torsdagen den 4 februari 2016, kl. 18.00-19.35 

Plats: Älvsjö medborgarkontor, Älvsjö stationsgata 21, Älvsjö  

 
BESLUTANDE  
Ledamöter Tjänstgörande ersättare 

Johan Nilsson (M) ordf 

Bo Sehlin (S) 

Güler Alici (S) 

Andreas Lind (S) 

Viktor Morawski (MP) 

Lovisa Karlsson Kjellin (MP) 

Torbjörn Erbe (M) 

Helena Stenbeck Nilsson (M) 

Jan Bressler (L)  

Evy Kjellberg (C) 

Marie Lorentzon (S) ersätter Majvi Andersson (S) 

Jenny Norberg (V) ersätter Emelie Roxby  

Schüsseleder (V) 

Matilda Berg Pulls (M) ersätter Hans Breismar (M) 

 

ÖVRIGA NÄRVARANDE 
 

Ersättare 

Malin Hammarström (S), Holger von Fircks (MP), Markus Gemstad (MP), Anna 

Göthner (Fi), Birgitta Stjärneback (M), Olle Andretzky (M), Sverker Sundmark (M), 

Inger Swahn (L), Camilla Sarfors (KD) 

 
Tjänstemän 

Per Kjellander, stadsdelsdirektör och Carin Berg, nämndsekreterare  

Göran Sjödin, verksamhetsområdeschef, Eva Frykler, verksamhetsområdeschef, Ingela 

Kristiansson, ekonomichef, Elisabet Tullgren, avdelningschef, Elisabeth Carlö, 

kommunikatör, Kristina Ström, medicinskt ansvarig sjuksköterska, Madeleine Hagerth, 

utvecklingssekreterare, Carin Berg, nämndsekreterare 
 
 

Dag för justering 

2016-02-09 

 

Utses att justera      

Johan Nilsson (M) och Bo Sehlin (S) 

 

 

………………………………. 

Johan Nilsson (M) 

Ordförande                                        Ledamot         

 

 

………………………………….. 

Bo Sehlin (S) 

Ledamot 

 

 

……………………………….. 

Carin Berg 

Sekreterare 

 

 

 

Paragrafnr § 1- 26 

Varav omedelbar justering § 6 

Antal blad 45 
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BLAD 3 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

Öppen frågestund och information 

Ordföranden Johan Nilsson (M) öppnade mötet. 

 

Sammanträdet ajournerades för frågestund för allmänheten. 

Medborgarna är välkomna att ställa frågor och diskutera med 

politikerna i stadsdelsnämnden.  

 

Information 

Uppföljning av verksamhet och budget 2015 

Ingela Kristiansson, ekonomichef 

 

Sammanträdet återupptogs efter informationen. 
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BLAD 4 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 
§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

Bo Sehlin (S) utsågs att tillsammans med ordföranden Johan Nilsson 

(M) justera protokollet.  

 

Tid för justering: tisdag 9 februari 2016 

 

 
 

 
§ 2   

Upprop 

Upprop förrättades och tjänstgöringslistan fastställdes. Närvaron 

redovisas i protokollet. 

 

Markus Gemstad (MP) har invalts som ny ersättare i nämnden och 

hälsades välkommen. 
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BLAD 5 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 3   

Fastställande av föredragningslista 

Tillkommande ärende 8X 

- Fyllnadsval av ersättare (MP) till sociala delegationen. 

 

Föredragningslistan fastställdes i övrigt. 

 

 

 

 
§ 4   

Anmälan av föregående protokoll 

Anmäldes protokoll från 2015-12-17 och 2016-01-04.   
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BLAD 6 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 5  

Svar på medborgarförslag om öppna väggar, 
muralmålningar och andra gatukonstprojekt samt skrivelse 
om kommunala väggar för graffiti 
Dnr 1.2.4.379-2015 och dnr 1.6.387-2015 

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande som svar på 

medborgarförslaget. 

 

2. Stadsdelsnämnden godkänner svaret på medborgarförslaget som 

svar även på skrivelsen om kommunala väggar för graffiti 

inlämnad till nämnden 2015-10-22. 

 

 
Ärendet 

Medborgarförslaget innehåller förslag om muralmålningar och ”öppna 

väggar” där medborgarna kan måla. Förslag på platser är BMX-banan 

vid Vantörsvägen, järnvägsviadukten över Älvsjövägen, samt Älvsjö 

resecentrum. Vid brist på egna ytor vill förslagsställaren att 

stadsdelsnämnden bygger nya. 

 

Älvsjö stadsdelsnämnd kan inte besluta över de föreslagna ytorna 

eftersom de inte förvaltas av stadsdelsnämnden. I befintliga parker 

finns inte heller några lämpliga ytor och förvaltningen anser att 

kostnaden för att uppföra och sköta en vägg skulle bli för hög. För-

valtningen föreslår att stadsdelsnämnden vidarebefordrar med-

borgarförslaget till de förvaltningar som ansvarar för de föreslagna 

platserna. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-01-04. 

 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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BLAD 7 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 6   

Verksamhetsberättelse 2015 för Älvsjö stadsdelsnämnd 
Dnr 1.1.451-2015 

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden godkänner verksamhetsberättelse för 2015 och 

överlämnar den till kommunfullmäktige och revisorerna. 

 

2. Stadsdelsnämnden begär ombudgetering med 0,3 mnkr för ej 

förbrukade investeringsmedel avseende ny parkplan. 

 

3. Stadsdelsnämnden begär ombudgetering med 0,3 mnkr för ej 

förbrukade investeringsmedel avseende ljudanläggning för ökad 

tillgänglighet. 

 

4. Denna paragraf förklaras omedelbart justerad. 

 
Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-01-21.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande (M)  

Johan Nilsson m.fl. (M) anmälde ett särskilt uttalande enligt följande. 

 

Det är mestadels glädjande läsning att ta del av hur goda resultat 

Älvsjös verksamheter har uppnått under det gångna året. Som vi har 

sagt många gånger tidigare är det vår uppfattning att Älvsjö är en 

välskött stadsdel med duktiga verksamhetsledare och medarbetare 

som gör sitt bästa för att ge Älvsjöborna bästa möjliga 

samhällsservice. Det syns både i verksamhetsberättelse och 

brukarundersökningar att det på de flesta håll är mycket goda resultat, 

även om det alltid finns förbättringsområden att arbeta vidare med.  

 

Inom vissa områden är vi desto mer bekymrade. Att en hemtjänst i 

egen regi startades upp utan att föregås av behovs- och ekonomiska 

analyser är ett oroväckande arbetssätt som vi hoppas inte kommer 

förekomma i fler frågor då det visar brist på respekt för ekonomiska 

förhållningsregler och ansvarstagande i övrigt. Likaså tycker vi att 

satsningarna på demokrati och mänskliga rättigheter helt enkelt är 

onödiga och ett absurt slöseri med skattepengar.  
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BLAD 8 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

Förvaltningens insatser för att minska sjukfrånvaron har ännu inte fått 

effekt, men det är vår förhoppning att arbetet varit långsiktigt och 

dessutom kommer att fortgå så att sjuktalen minskar framöver. Det är 

viktigt med friska medarbetare eftersom dessa är grunden för hela 

stadsdelens framgångar.  

 

Det ekonomiska överskott som alliansen byggt upp, i resultatfonderna 

summerat till 7,7 miljoner, byggs nu på med ytterligare 4,1 miljoner 

till 11,8 miljoner. Det är "tur" att detta samlade resultat finns 

tillgängligt nu när verksamheterna går in i ett år med verkliga 

besparingar och snåltider.  

 
Särskilt uttalande (C) 

Evy Kjellberg (C) anmälde ett särskilt uttalande enligt följande. 

 

Nämnden beviljades för 2015 investeringsmedel för ökad 

tillgänglighet med 0,3 mnkr för en ny ljudanläggning. Denna 

investering har inte gjorts med hänvisning till överklagande till 

förvaltningsrätten. Detta är beklagligt att en så viktig 

tillgänglighetsinvestering inte kunnat verkställas trots att pengar 

funnits. Under 2016 måste investeringen ske. Om inte 

serviceförvaltningen kan bistå måste andra vägar prövas.  

Centerpartiet tillstyrker att stadsdelsnämnden begär ombudgetering 

med 0,3 mnkr för ej förbrukade investeringsmedel avseende 

ljudanläggning för ökad tillgänglighet.   

 

Centerpartiet tillstyrker även att stadsdelsnämnden begär 

ombudgetering med 0,3 mnkr för ej förbrukade investeringsmedel 

avseende ny parkplan. 

 

Under 2015 har det hänt både positiva och negativa saker. Älvsjö 

centrum ha varit mer eller mindre en byggarbetsplats samtidigt som 

många lägenheter färdigställts. 

 

Under hösten har förvaltningen haft en ansträngd situation med bl.a. 

alla ensamkommande flyktingbarn.  Centerpartiet riktar ett stort tack 

till alla för ett bra jobb. 

 

Den 14 december (ej november) blev vår skog Älvsjöskogens 

naturreservat. En mycket stor händelse för alla vi Älvsjöbor som 

kämpat och varit med och arbetat för detta under 40 års tid. Äntligen 

är Älvsjöskogen i hamn! Nu gäller det att fortsätta arbetet för att få en 

över-/ undergång järnvägen samt att det ges resurser för att skogen 

blir ett bra och attraktivt naturreservat. 

 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

4 FEBRUARI 2016 

BLAD 9 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

Det finns en hel del gula och röda ”prickar” och även gröna (mål och 

indikatorer), som skulle kunna kommenteras men avslutningsvis nöjer 

jag mig med att understryka vikten av att de boende i vård och 

omsorgsboende får en trevlig stund vid dagens måltider. Måltiden är 

för många den viktigaste stunden på dagen. Här måste vi bli bättre. 

 

Även om antalet hämtställen av matavfall ökat med två under året bör 

2016 bli ett år då man försöker få ned matsvinnet samtidigt som 

antalet hämtställen ökar väsentligt.   

 
Särskilt uttalande (L) 

Jan Bressler (L) anmälde ett särskilt uttalande enligt följande. 

 

Ett Stockholm där alla har möjlighet att förverkliga sin potential och 

där framtida generationer växer upp med jämlika livschanser kräver 

välfärd i världsklass. Den rödgrönrosa majoriteten har under det 

gångna året höjt skatten men samtidigt haft problem med att finansiera 

kärnverksamheter som förskola, äldreomsorg och socialtjänst. Det 

ekonomiska läget i många stadsdelar är ansträngt. 

 

Vi kan se på flera håll i staden hur barngruppernas storlek i förskolan 

ökar. Hemtjänsten går med underskott i snart sagt varje del av staden. 

Och i flera stadsdelar ser vi också hur det ekonomiska biståndet går 

med underskott, trots att majoriteten skjutit till mer resurser. Trots 

skattehöjningarna har majoriteten svårt att få pengarna att räcka till. 

 

Trots de ekonomiska utmaningarna gör stadsdelsnämndens personal 

ett mycket gott arbete och förtjänar allt beröm för sina ansträngningar 

att få verksamheten att gå runt. Inte minst flyktingsituationen under 

hösten har ställt staden inför stora prövningar. Det bemötande och de 

ansträngningar stadens anställda och invånare har visat upp har gett 

eko i Sverige och i Europa. 

 

Det ansträngda ekonomiska läget ställer stora krav på 

stadsdelsnämnden att prioritera. Mindre angelägna satsningar och 

projekt måste få stå tillbaka för att värna kärnverksamheterna. Tyvärr 

har majoriteten visat sig ha svårt att göra sådana prioriteringar. 

Symbolprojekt och perifera satsningar har tillåtits tränga ut insatser 

som gör verklig skillnad för de barn, vuxna och äldre som behöver 

hjälp från staden. 

 

Vi ser också hur valfriheten har tryckts tillbaka genom att 

välfungerande verksamheter återkommunaliserats av ideologiska skäl. 

Trots att vänstermajoriteten talar om att kvalitet ska vara den 

vägledande faktorn ser vi ofta hur kvalitet inte är en faktor i 
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BLAD 10 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

upphandlingsbeslut, utan att driftsform är det enda som styr. 

 

Att kombinera en ekonomi i balans med höga ambitioner i välfärden, 

utan skattehöjningar som hotar jobben och företagandet, är en svår 

uppgift. Men den är avgörande om Stockholm ska bli en stad som 

klarar integrationen av nyanlända och ger kunskap och framtidstro åt 

växande generationer, utan att urholka vår förmåga att långsiktigt ta 

ansvar för välfärden. 

 

Det gångna året har visat att Stockholm är betjänt av ett nytt och 

liberalt ledarskap som ger varje stockholmare större resurser att forma 

sitt eget liv. 
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BLAD 11 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 7  

Parkinvesteringar 2017-2019 
- ansökan om parkinvesteringsmedel 
Dnr 3.1.480-2015 

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden ansöker till trafikkontoret om medel till  

parkinvesteringar 2017-2019 i enlighet med detta tjänsteutlåtande. 

 

2. Till förvaltningen bifogas även pensionärsrådets och 

funktionsrådets synpunkter i ärendet. 

 
Ärendet 

Stadsdelsnämnderna har uppmanats att inkomma till trafikkontoret 

med önskemål om investeringar i parker 2017-2019. Förvaltningen 

föreslår att nämnden ansöker om parkinvesteringsmedel för: 

1. Lerkrogsparken – skapa en central stadspark 

2. Apelsinen – upprustning av lekparken 

3. Herrbacken/Storhagen – upprustning av parken 

4. Långbroparken – upprustning av lekplatsen 

5. Bergtorpskärret – åtgärda översvämmad mark 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-01-11. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Tillägg till protokollet 

Synpunkter från pensionärsrådet 2016-01-28 

Rådet har tagit del av ärendet och vill peka på att det är angeläget att 

planera för en god tillgänglighet för alla i samband med de 

investeringar som görs.  

 

Synpunkter från funktionshinderrådet 2016-01-28 

Rådet har tagit del av ärendet och vill peka på att det är angeläget att 

planera för en god tillgänglighet för alla i samband med de 

investeringar som görs. Rådet önskar också en närmare samverkan 

med förvaltningen i frågor av det här slaget, med möjlighet att på ett 

tidigt skede framföra sina synpunkter. 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 8  

Rapport om hälso- och sjukvårdsindikatorer på Solberga 
vård- och omsorgsboende, Kristallgården och Älvsjö 
servicehuse 2015 
Dnr 1.2.1.12-2016 

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnd beslutar att godkänna rapporten om hälso- och 

sjukvårdsindikatorer på Solberga vård- och omsorgsboende, 

Kristallgården och Älvsjö servicehus 2015 och att lägga den till 

handlingarna. 

 

2. Till förvaltningen bifogas även synpunkter från pensionärsrådet i 

ärendet. 

 
Ärendet 

I syfte att säkerställa hälso- och sjukvårdens kvalitet i särskilda 

boenden för äldre har staden fastställt hälso- och sjukvårdsindikatorer 

inom vissa områden. Indikatorerna har följts upp under mätperioden 1 

januari 2015 till och med 31december 2015. De verksamheter som 

ingår i uppföljningen är Solberga vård- och omsorgsboende, 

Kristallgården och Älvsjö servicehus.  

 

Uppföljningen visar att vård- och omsorgstagarna på Solberga vård- 

och omsorgsboende, Kristallgården och Älvsjö servicehus överlag får 

en god hälso- och sjukvård utifrån de områden som följts upp med 

hälso- och sjukvårdsindikatorerna. Uppföljningen visar också att det 

finns utvecklings- och förbättringsmöjligheter i verksamheterna, 

framför allt vad gäller bedömning av blåsdysfunktion/inkontinens och 

munbedömning enligt fastställda bedömningsinstrument. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-01-11. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Tillägg till protokollet 

Synpunkter från pensionärsrådet 2016-01-28 

Rådet vill peka på att det är viktigt att avsätta resurser för 

sjukgymnastik inom äldrevården. 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 8X  

Fyllnadsval av ersättare (MP) till sociala delegationen 

Beslut 

 

 Markus Gemstad (MP) utses som ersättare i sociala delegationen 

från den 8 februari till 31 december 2016. 

 
Ärendet 

Maria Christiernin (MP) har lämnat sitt uppdrag i stadsdelsnämnden 

och sociala delegationen.  

 

Kommunfullmäktige har 2016-01-25 beslutat utse Markus Gemstad 

(MP) som ny ersättare i stadsdelsnämnden. Viktor Morawski (MP) 

föreslår stadsdelsnämnden utse Markus Gemstad (MP) som ny 

ersättare i sociala delegationen.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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BLAD 14 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 9  

Motion (L) om en frisinnad och folkligt förankrad 
namngivning av platser i Stockholms stad 
- remiss från kommunstyrelsen, KS 106-1598/2015 
Dnr 1.5.3.439-2015 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 
Ärendet 

Remissen består av en motion från Rasmus Jonlund och Björn Ljung 

(båda FP) som föreslår att staden utformar en namngivningspolicy 

som intar en positiv inställning till namngivning av platser som idag 

saknar officiella namn, samt att finna ett lämpligt och värdigt namn på 

platsbildningen vid Norr Mälarstrands kaj nedanför Kungsholmstorg. 

 

Stadsdelsförvaltningen anser att namnändringar som påverkar olika 

verksamheters adresser bör vara restriktiva, men när det gäller parker 

kan förvaltningen inte se att det borde finnas något hinder för 

namngivning om det kan underlätta orienteringen i staden. Synpunkter 

på specifika platser som tas upp i motionen anser förvaltningen att 

Kungsholmens stadsdelsnämnd bör svara på. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-01-04. 

 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande (C)(M)(L) med ersättaryttrande (KD) 

Evy Kjellberg (C) anmälde ett särskilt uttalande till vilket även Johan 

Nilsson m.fl. (M) och Jan Bressler (L) anslöt sig. Ersättaren Camilla 

Sarfors (KD) anslöt sig till uttalandet som ett ersättaryttrande. 

 

Förvaltningen skriver i sitt utlåtande. ”Stadsdelsförvaltningen anser 

att namnändringar som påverkar olika verksamhetsadresser bör vara 

restriktiva, men när det gäller parker kan förvaltningen inte se att det 

borde finnas något hinder för namngivning om det kan underlätta 

orienteringen i staden”.  

 

Centerpartiet anser att förutom parker även större stigar/gång- och 

cykelvägar, grillplatser etc. bör kunna namnges i t.ex. Älvsjöskogens 
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naturreservat. Detta för att nya besökare ska kunna orientera sig men 

också för att polis och räddningstjänst snabbt ska kunna rycka ut och 

finna platsen för en ev. olycka, brott eller brand om det skulle 

behövas. I ett sådant läge är varje minut dyrbar och det är viktigt att 

den som anmäler kan uppge en exakt plats.  
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§ 10  

Förslag till parkeringsstrategi och plan för gatuparkering 
- remiss från trafikkontoret,  T2012-310-02254 
Dnr 1.5.3.456-2015 

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande  

som svar på remissen.  

 

2. Till remissinstansen bifogas även synpunkter från 

pensionärsrådet och funktionshinderrådet i ärendet. 

 

Reservation från Johan Nilsson m.fl. (M) och Jan Bressler (L) till 

förmån för eget förslag till beslut. 

 
Ärendet 

Förvaltningen är positiv till att trafikkontoret tagit fram de två 

dokumenten parkeringsstrategi och plan för gatuparkering. Framför 

allt uppskattar förvaltningen förslaget att införa avgifter på gatu-

parkering i delar av ytterstaden. Hittills har staden endast haft 

avgiftsbelagd gatuparkering i innerstaden. 

 

Förvaltningen anser att Solberga och Älvsjö centrum har så pass stora 

parkeringsproblem att de bör ingå bland de områden i ytterstaden som 

ska avgiftsbeläggas. Vidare har förvaltningen synpunkter på 

gränsdragningen för området och på ändrade parkeringsregler för 

rörelsehindrade. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2015-01-15. 

 
Förslag till beslut (M) (L) med ersättaryttrande (KD) 

Johan Nilsson m.fl. (M) yrkade bifall till eget förslag till beslut, till 

vilket även Jan Bressler (L) anslöt sig. Ersättaren Camilla Sarfors 

(KD) anmälde att hon skulle bifallit förslaget om hon varit 

tjänstgörande. 

 

- Att som svar på remissen anföra följande. 

 

Vi delar den rödgrönrosa majoritetens uppfattning om att rörlig trafik 

ska prioriteras framför stillastående trafik. Därmed är vi också 

beredda att göra motiverade förändringar för att nå dit men vi anser att 

det förslag som nu ligger för nämnden att fatta beslut om är allt för 

färgad av politiska ställningstaganden snarare än att utgå från 
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stockholmarnas behov. 

 

 

Konsekvenser för Älvsjö 
Först och främst vill vi bestämt protestera mot planerna på att införa 

en zon 6 med boendeparkering långt ut i ytterförorterna, däribland 

områden i Älvsjö som ligger långt från kommunikationer och andra 

allmänna "attraktioner".  Det finns idag inget behov av en sådan 

reglering, och därför bör ett införande av boendeparkering i dessa 

områden först genomföras när det råder ett problem och behovet 

därmed är motiverat. Vi ser nuvarande förslag som ännu ett sätt att 

både jaga bilister och att göra livet dyrare och svårare för boende i vår 

stadsdel. Här tycker vi att Älvsjö stadsdel ska protestera hårdare och 

än mer aktivt för att stoppa detta genomförande vilket ska framgå i 

remissvaret. 

 

Parkeringsfrågan i stort  
I grund och botten anser vi att gatu- och kantstensparkering, i de lägen 

där behov föreligger, ska kunna tas bort men utgångspunkten ska 

alltid vara att de ska ersättas på något sätt- antingen genom ny 

gatuparkering eller genom nya garageplatser. I den rödgrönrosa 

majoritetens förslag är det dock uppenbart att det inte finns några 

konkreta planer på att ersätta de gatuparkeringar som föreslås 

försvinna och det tycker vi är mycket problematiskt.   

Vi menar att förslaget som nu ligger för nämnden att fatta beslut om 

kommer innebära kraftiga försämringar för stockholmarna och deras 

vardagspussel eftersom det inte finns några konkreta förslag på var 

bilarna ska ta vägen. Det är uppenbart att majoritetens ambition med 

förslaget är avskräcka människor från att köra bil, något som visar på 

en bristande förmåga att förstå att många människor är beroende av 

bilen för att få vardagen att gå ihop. Vidare visar majoriteten, genom 

att föreslå en utökning av avgiftstiderna från 9-17 till 7-19, att man 

har för avsikt att göra det svårare för människor i deras vardag. Risken 

är att man blir tvungen att ta bilen till jobbet för man inte har råd att 

låta den stå hemma. 

 

Funktionshindrade 
Extra anmärkningsvärt är förslaget om att personer med 

handikapptillstånd ska tvingas betala för att parkera, särskilt när fusket 

med p-tillstånden framhålls som anledning till att avgiften ska införas. 

Vi anser att det är helt fel tänkt och tycker att den rödgrönrosa 

majoriteten istället bör lägga fokus på att sätta dit de som fuskar med 

handikapptillstånden snarare än att straffa dem som behöver detta 

tillstånd för att överhuvudtaget få livet att fungera.  Anledningen till 

att det inte är avgift för personer med handikapptillstånd är att de just 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

4 FEBRUARI 2016 

BLAD 18 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

pga sitt handikapp kan ha svårt att ta sig fram till betalningsautomater, 

och alla har idag inte smartphones för att kunna betala sin 

parkeringsavgift. 

 

Nya/höjda avgifter slår extra hårt mot förorterna  
Utöver personer med handikapptillstånd så är det i huvudsak de 

boende i när- och ytterförort som drabbas hårdast eftersom de är mest 

beroende av bilen för att kunna transportera sig. Det är viktigt att 

staden kontinuerligt ser över parkeringsmöjligheterna i Stockholm och 

om behov föreligger så är vi öppna för att vidta förändringar genom 

att t ex införa avgifter eller höja avgifterna. Däremot är det viktigt att 

det drivs av ett faktiskt behov snarare än politisk prestige. Förslaget 

om att höja boendeparkeringen i innerstaden med 25 procent samt 

införa en avgift på 500 kr i ytterstaden blir, förutom skattehöjningen, 

ytterligare en kostnad för stockholmarna. För boende i Älvsjö, 

speciellt i kvarteren en bit bort från centrum, känns det helt 

främmande att gatan utanför helt plötsligt ska komma att bli 

avgiftsbelagd. 

Den rödgrönrosa majoriteten anger förbättrad framkomlighet som en 

anledning till de föreslagna förändringarna. Samtidigt väljer man att 

blunda för den en av de viktigaste investeringarna för att öka 

framkomligheten i Stockholms innerstad, nämligen byggandet av den 

östliga förbindelsen.  Den östliga förbindelsen beräknas minska 

trafiken i innerstaden med 11 procent vilket kommer att öka 

framkomligheten för andra prioriterade trafikslag. 

 

Vi anser inte, till skillnad från majoriteten, att politikers uppgift är att 

göra det svårare för människor – tvärtom. Vi anser att fokus bör ligga 

på att bekämpa utsläppen och bullret snarare än att bekämpa bilen 

som sådan. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde förvaltningens förslag mot förslaget från (M)(L) 

och förklarade att nämnden beslutat bifalla förvaltningens förslag till 

beslut. Reservation från Johan Nilsson m.fl. (M) och Jan Bressler (L) 

till förmån för eget förslag till beslut. 

 
Särskilt uttalande (S, MP,V) med ersättaryttrande (Fi) 

Bo Sehlin m.fl. (S), Viktor Morawski m.fl. (MP), Jenny Norberg (V) 

anmälde ett särskilt uttalande enligt nedan. Anna Göthner (Fi) anslöt 

sig till uttalandet som ett ersättaryttrande.  

 

Vi välkomnar förslaget till parkeringsstrategi och plan för 

gatuparkering som med all sannolikhet kommer att göra det mindre 

attraktivt att ta bilen och parkera i staden. Men som förslaget nu ser ut 
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riskerar stadens ytterområden bli mindre framkomliga och få en 

besvärande mängd ytterligare bilar att hantera.  

 

Älvsjös läge med ett stort resecentrum och med rikliga 

omstigningsmöjligheter lockar många att ta bilen hit. Tyvärr saknar 

Älvsjö parkeringsmöjligheter som motsvarar kraven, det förekommer 

redan nu parkeringar på Älvsjös smala villagator i en icke önskvärd 

omfattning. Med dyrare parkeringar i innerstaden ser vi att situationen 

ytterligare förvärras. Därför ser vi gärna att avgifterna för parkering 

tidigareläggs i Älvsjö och att även villaområdena i de södra delarna 

omfattas av avgifter redan under den tidiga planeringen. En avgift på 

dessa gator skulle med all säkerhet också få många att parkera på sin 

egen tomt, vilket avsevärt skulle öka framkomligheten för inte minst 

renhållningsfordon och snöröjare.  

 

Stockholms läns landsting har dragit ner på turtätheten i 

kollektivtrafiken vilket drabbat även Älvsjö. Vi beklagar att 

inriktningen i politiken om minskad biltrafik i staden inte möts av 

landstingsmajoritetens planering. Vi ser det som nödvändigt att 

samtidigt ha kapacitet för ökad användning av bussar, pendeltåg, 

tunnelbana och tvärbana när styrinstrumentet med parkeringsavgifter 

skärps.  

 
Särskilt uttalande (C) 

Evy Kjellberg (C) anmälde ett särskilt uttalande enligt följande. 

 

Centerpartiet vill understryka att det måste finnas andra åtgärder att ta 

till för att komma till rätta med fusket med handikapparkerings- 

tillstånd än att införa en avgift.  I den digitaliserade värld som vi lever 

med i dag bör man kunna finna lösningar för att komma till rätta med 

detta fusk.      

 

Parkeringssituationen i Älvsjö centrum är ohållbar. Bussar har svårt 

att ta sig fram och affärsinnehavarna och allmänhet klagar på att det 

finns få korttidsplatser samtidigt som det finns platser tomma i garage 

och på parkering. Därför, är det motiverat med P-avgift på gatorna i 

centrala Älvsjö. 

 

Om gratisparkeringen på gatorna försvinner kommer behovet av P-

platser på parkeringen Herr Stens väg - Älvsjövägen att öka. Enligt 

gällande detaljplan för denna infartsparkering medges ytterligare ett 

parkeringsdäck ovanpå del av nuvarande infartsparkering. P-platserna 

bör öka här. 

 

Centerpartiet föreslår att man utreder möjligheten att på denna tomt 
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bygga bostäder där t.ex. plan 1 och 2 blir allmän avgiftsbelagd 

parkering och garage för de boende förläggs under mark. Kan man 

dessutom få en förbindelse upp till pendeltågsstationen/perrongerna så 

kommer denna förbindelse att underlätta och bli tidsbesparande för de 

många boende som kommer att bosätta sig i Älvsjö södra samt för de 

som föredömligt ställer bilen på infartsparkeringen och tar tåget in till 

city.   

 

Älvsjö behöver en ”Taxistolpe” i anslutning till Älvsjö torg/ 

”bussgatorna” så att TAXI kan lämna av resp. hämta trafikanter.   

 

Behovet och placering av laddstolpar bör även anges. 

 
Tillägg till protokollet 

Synpunkter från pensionärsrådet 2016-01-28 

Rådet har tagit del av ärendet och ställer sig bakom förvaltningens 

förslag. Rådet vill särskilt understryka behovet av goda 

parkeringsmöjligheter för rörelsehindrade och att det är viktigt att 

stävja missbruk och förfalskningar av p-tillstånd för denna grupp. 

Förvaltningen pekar också med rätta på att alla inte har tillgång till 

mobiltelefon, vilket kan leda till problem med betalning för 

rörelsehindrade när p-automaterna glesas ut.   

 

Synpunkter från funktionshinderrådet 2016-01-28 

Rådet delar inte trafikkontorets och stadsdelsförvaltningens positiva 

synpunkter på den successivt ökade styrningen av trafiken med hjälp 

av bl.a. mera omfattande användning av parkeringsavgifter, vare sig 

inom Älvsjöområdet eller andra delar av staden. 

 

Stockholm har ambitionen att vara en stad med högsta tillgänglighet i 

Europa, vilket rådet hoppas staden även fortsättningsvis ska slå vakt 

om. Försämringar avseende parkeringstillstånden för rörelsehindrade 

skulle dock avsevärt minska den möjligheten. 

 

Rådet anser att parkeringstillstånden även fortsättningsvis ska vara 

avgiftsbefriade. All statistik visar att personer med funktionshinder i 

stor utsträckning hör till de med lägst inkomster, varför en sådan 

kostnad slår hårt på deras ofta mycket ansträngda ekonomi. Istället 

vore det önskvärt med fler avgiftsfria platser som markeras för 

funktionshindrade. Det är ofta mycket svårt att hitta en ledig 

parkeringsplats och för flertalet innehavare av parkeringstillstånd är 

det ytterst svårt, för att inte säja omöjligt, att gå en längre sträcka. 

 

Ett av argumenten för avgiftsbeläggning av parkeringstillståndet är att 

det fuskas mycket med tillstånden, som ska finnas synliga på bilens 
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framruta. I syfte att minska fusket skulle det i villkoren för 

parkeringstillstånd kunna ingå, att dessa endast får användas av 

privatbilar, dvs. inte som nu att ett antal bilar med tydliga 

firmabeteckningar använder dessa kort och vars förare med all 

sannolikhet inte är funktionshindrad. 

 

Vill man minska bilanvändningen och förbättra tillgängligheten för 

funktionsnedsatta och äldre vore det angeläget att bl.a. bygga ut nätet 

av närtrafikbussar. På tunnelbanevagnarna borde det finnas möjlighet 

att trycka på en knapp vid dörren, såväl utifrån som inifrån för att 

förlänga tiden för dörrens öppethållande.  

 

Förslaget och yttrandet därutöver innehåller inte någon hållbar analys 

av vad inskränkningar m.m. vad avser parkeringar betyder för 

tillgängligheten för människor med funktionsnedsättningar. 

 

Det är för oss i funktionshinderrådet uppenbart att förslaget kommer 

att minska tillgängligheten och kraftigt öka kostnaden för en av de 

ekonomiskt sett svagaste grupperna i samhället, de funktionshindrade.  
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§ 11  

Stockholms miljöprogram 2016-2019 
- remiss från kommunstyrelsen, KS 303-1200/2014 
Dnr 1.5.1.431-2015 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande  

som svar på remissen.  

 

Reservation från Johan Nilsson m.fl. (M), Evy Kjellberg (C) och Jan 

Bressler (L) till förmån för eget förslag till beslut. 

 
Ärendet 

Förslaget till nytt miljöprogram för Stockholm omfattar perioden 

2016-2019. Jämfört med innevarande miljöprogram innehåller för-

slaget flera skärpningar av delmål i linje med kommunfullmäktiges 

budget 2015. Miljöprogrammets mål, delmål och indikatorer föreslås 

också tydligare integreras i stadens styrsystem. 

 

Förvaltningen är positiv till förslaget och anser att det är bra att pro-

grammet tydligare integreras i stadens budget. Förvaltningen lämnar i 

remissvaret synpunkter på några av målen och indikatorerna, såsom 

formuleringar, rapporteringsansvar och målnivåer. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2015-01-14. 

 
Förslag till beslut (M,C,L) med ersättaryttrande (KD) 

Johan Nilsson m.fl. (M), Evy Kjellberg (C) och Jan Bressler (L) 

yrkade bifall till eget förslag till beslut. Ersättaren Camilla Sarfors 

(KD) anmälde att hon skulle ha bifallit förslaget om hon varit 

tjänstgörande. 

 

1. att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 

 

2. att därutöver anföra följande: 

 

Stadens miljöprogram för 2016-2019 är nu äntligen remitterat. Som 

stadens främsta styrdokument på miljöområdet är vi angelägna om att 

förslaget från kommunstyrelsen tillåts en ingående granskning av alla 

berörda verksamheter i staden. Vi är angelägna om att stadens 

kommande miljöarbete stärker Stockholm som ett internationellt 

föredöme på miljöområdet.  
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För genomförandet av miljöprogrammet betonar vi vikten av att 

stadens resurser utnyttjas kostnadseffektivt. Flertalet av de åtgärder 

som föreslås i miljöprogrammet saknar ekonomiska 

konsekvensbeskrivningar. I detta avseende behöver dokumentet 

kompletteras samt hur ekonomin kopplas till stadens och respektive 

verksamhets budget.  

 

Att säkerställa god uppföljning och rapportering är centralt för att 

miljömålen ska kunna uppnås. Upplägget med att 

uppföljningsansvaret för delmålen kopplas till den verksamhet som 

har genomförandeansvar torde vara klokt och effektivt. Därutöver kan 

ansvarsfördelningen för indikatorerna, där bara nämnder och bolag 

som har störst påverkan åläggs att rapportera, bli kostnadseffektiv då 

staden kan jobba med fler indikatorer samtidigt som administrationen 

hålls nere. Vi vill dock uppmärksamma tveksamheter kring vilka 

nämnder och bolag som ska ha ansvaret för den samordnade 

uppföljningen. Till exempel åläggs stadsbyggnadsnämnden att 

samordna uppföljningen av delmål 6.2 Fuktskador ska förebyggas 

trots att nämnden varken har genomförandeansvaret för delmålet eller 

uppföljningsansvaret för indikatorn.  

 

Det är vidare positivt med en uppföljnings- och rapporteringsstruktur 

där resultaten tidigareläggs och därmed kan implementeras i 

efterföljande års budget. Vi anser dock att det finns ett antal delmål 

där det varken är praktiskt möjligt eller påkallat att följa upp 

indikatorer flera gånger per år. Det gäller exempelvis delmålen inom 

Hållbar energianvändning där uppföljningen är beroende av statistik 

från SCB som endast kommer en gång per år. Förutom det praktiskt 

omöjliga skapar det dessutom ett onödigt administrativt arbete. Det 

åligger nu kommunstyrelsen att arbeta fram anvisningar för när och 

hur uppföljningsrapportering ska ske. Det är viktigt att dessa 

anvisningar är tydliga samt att de finns tillgängliga hos stadens 

nämnder och bolag innan rapporteringen kan förväntas starta. Vi 

noterar att kravet på obligatoriska miljöhandlingsplaner för stadens 

nämnder och styrelser avskaffas och ska bli frivilliga, en förändring 

som förtjänar en betydligt tydligare konsekvensanalys. 

En utmaning gällande energianvändningen är att hantera energikraven 

i nybyggnationen. Det är viktigt att Stockholm kan ligga i framkant 

gällande hållbart byggande. I detta sammanhang vill vi betona vikten 

av att lagstiftningen om att förbjuda så kallade kommunala särkrav 

skrotas. Enligt stadens miljöförvaltning har lagstiftningen inte fått 

någon rättslig betydelse. Detta är naturligtvis glädjande av många 

skäl, dels att Stockholms stad även fortsättningsvis kan gå före i 

energisnålt byggande, dels att marknaden verkar vara ointresserad av 

att vänta in lågt satta nationella krav. En orosfaktor är dock att 
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lagstiftningen skapat förvirring bland såväl byggherrar som 

stadsplanerare. Den felaktiga föreställningen om att det råder förbud 

för bostadsbyggande som går längre än vad Boverkets byggregler 

föreskriver kan komma att påverka byggtakten negativt. Därför vill vi 

att vänstermajoriten tydligare trycker på regeringen för att 

bestämmelsen ska avskaffas.  

 

För att den fossila energin ska minska krävs energieffektivare fordon 

och en ökad elektrifiering. Förutom det självklara att stadens egen 

fordonsflotta ska ligga i framkant bör staden sätta upp tydliga och 

hårda krav vid upphandling av transporttjänster. Vi efterlyser 

tydligare mål kring detta, både för stadens eget klimatarbete men även 

för att ge marknaden tillit till att politiken är pådrivande. Gällande till 

exempel biogasmarknaden är det oroväckande att det finns tecken på 

att företagen inte litar på att politiken är tillräckligt modig genom att 

sätta upp tuffa miljömål som främjar företag som vågar satsa på 

miljön. 

 

Att fler bilister byter till miljöbil är helt avgörande för synen på bilism 

och nya vägar i framtiden. Konkreta förslag om att skynda på 

utbyggnaden av stadens laddinfrastruktur för miljöfordon lyser tyvärr 

med sin frånvaro i miljöprogrammet. För att klara målet med 

miljöanpassade transporter krävs vidare att vi planerar staden på ett 

sätt som lägger grunden för miljövänliga livsstilar. Detta gör vi genom 

den täta miljövänliga staden. Genom att bygga högre i goda 

kollektivtrafiklägen så använder vi stadens mark mer effektivt och 

sparar parker- och grönområden. Då blir det även möjligt att använda 

kollektivtrafik på ett långt mer effektivt sätt än idag. Det är viktigt att 

staden ytterligare fördjupar samarbetet och planeringen med AB 

Storstockholms Lokaltrafik, Trafikverket och regionens övriga aktörer 

i dessa frågor.   

 

Det är hög tid att sluta se på stadens vatten som ett problem att gå 

runt, över eller under. Det behövs en offensiv politik för att bättre 

utnyttja Stockholms vattenvägar för bland annat vattenburen 

kollektivtrafik. Det är välkommet att miljöprogrammet lyfter fram 

vattenvägarna som hållbara alternativ till vägtransporterna. Vi saknar 

dock ett tydligare resonemang om hur staden tidigt i planeringsstadiet 

ska tänka kring sjötrafiken när bostäder byggs i nya områden. 

 

En ökande befolkning ger möjlighet att förtäta staden så att fler får 

närmare till vardagsnära service, kollektivtrafik och trygga gång- och 

cykelstråk. För detta krävs en smart och hållbar markanvändning. För 

att kunna bygga tillräckligt många bostäder kan vi krasst instämma i 

miljöprogrammets konstaterande att ”det kommer inte att vara möjligt 
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att tillgodose alla intressen och önskemål”, till exempel kopplat till 

överklagandeprocesser där bostäder och förtätning i alltför hög 

utträckning kan stoppas av särintressen. Vi menar att det ligger ett 

tungt allmänintresse i att staden kan byggas tät och miljövänlig. 

 

Miljöprogrammets mål om resurseffektiva kretslopp innefattar viktiga 

delmål där stadens avfallshantering står i fokus. Det är positivt att 

vänstermajoriteten fortsätter på alliansens höjda ambition gällande 

matavfallsinsamling för att öka tillgången till biogas i regionen. Vi 

vill betona vikten av staden skyndsamt kommer vidare i planeringen 

av den optiska sorteringsanläggningen. Detta för att nå det nationella 

målet om 50 procent insamling av matavfall för biologisk behandling 

år 2018. Tyvärr har vänstermajoriteten både i budgetar, och nu i 

miljöprogrammet, ignorerat målåret 2018 och nöjt sig med målet om 

70 procent insamling av matavfall till år 2020. Givetvis en bra 

ambition men inte acceptabelt att stryka ett viktigt delmål på vägen 

för att undvika en svekdebatt i valet 2018. 

 

Miljöprogrammet hänvisar till ”Färdplan för ett fossilbränslefritt 

Stockholm 2040” som ännu inte är framtaget. Detta är 

anmärkningsvärt med tanke på att det är ont om tid och att målåret 

2040 kommer att bli svårt att uppnå. Dessutom innehåller målet 

faktorer som staden inte rår över vilket gör det extra viktigt för staden 

att skyndsamt staka ut vägen för externa aktörer som ska bidra till att 

målet kan uppfyllas. Annars riskerar vi att målåret inte tas på allvar. 

 

Slutligen kan vi tyvärr konstatera att Miljö- och hälsoskyddsnämndens 

viktiga arbete med Klimatpakten, stadens samverkan med 

näringslivet, inte berörs i miljöprogrammet. Det är en allvarlig brist då 

samverkan med näringslivet är helt avgörande för att nå miljö- och 

klimatmålen, inte minst i delar där staden inte har egen rådighet. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde förvaltningens förslag mot förslaget från 

(M)(C)(L) och förklarade att nämnden beslutat bifalla förvaltningens 

förslag. Reservation från Johan Nilsson m.fl. (M), Evy Kjellberg (C) 

och Jan Bressler (L) till förmån för eget förslag till beslut. 

 
Särskilt uttalande (C) 

Evy Kjellberg (C) anmälde ett särskilt uttalande enligt följande. 

 

Gällande mat och klimat har miljöprogrammet ett ensidigt fokus på 

ekologisk mat i mål och prioriteringar. Detta är olyckligt då frågan om 

att miljö- och klimatsäkra maten i stadens verksamheter är så mycket 

bredare än så. Tydligare mål om att kunna ställa krav på till exempel 
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djurskydd vid offentliga upphandlingar borde ingå i miljöprogrammet.  

 

Både före och efter valet 2014 gav vänstermajoriteten, med 

Miljöpartiet i spetsen, löftet om att stänga kolkraftvärmeverket i 

Värtan senast 2020. Nu är vi inne på år 2016 och löftet blir för varje 

dag mindre trovärdigt, eller snarare orealistiskt. Arbetet med att 

utarbeta en realistisk och ekonomiskt ansvarsfull plan för att 

successivt stänga av Fortums kolpanna måste intensifieras. Det är 

riktigt illa att stadens miljöprogram för de kommande åren inte ens 

nämner hur vänstermajoritetens optimistiska utsagor ska besannas. 
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§ 12  

Riktlinjer för social investeringsfond i Stockholms stad 
- remiss från kommunstyrelsen, KS 173-968/2015 
Dnr 1.5.1.430-2015 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 

Reservation från Johan Nilsson m.fl. (M) och Evy Kjellberg (C) samt 

från Jan Bressler (L) till förmån för egna förslag till beslut. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat förslag om riktlinjer för Stockholms 

stads sociala investeringsfond till samtliga stadsdelsnämnder, 

facknämnder med flera för yttrande. 

 

De föreslagna riktlinjerna ska stimulera till innovation och utveckling 

som ger socialt hållbara effekter på längre sikt och främja samverkan 

över förvaltningsgränserna. 

 

I riktlinjerna föreslås att medel från fonderna ska kunna sökas för att 

implementera metoder och arbetssätt som visar sig vara effektiva 

utifrån den besparing investeringen kan bedömas ge. Förslaget 

innebär att det ges möjlighet att stödja stadens ordinarie arbete med att 

förebygga utsatthet, genom preventiva insatser, utan kortsiktigt 

tänkande och ”stuprörstänk”. 

 

Förvaltningen ställer sig positiv till förslagen till riktlinjer. Ur ett 

kommun- och samhällsekonomiskt perspektiv kan medlen stimulera 

till ökad samverkan, förbättra uppväxt och levnadsvillkor i syfte att 

till exempel förbättra hälsa, minska risk för missbruk och kriminalitet. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2015-12-16. 

 
Förslag till beslut (M)(C) med ersättaryttrande (KD) 

Johan Nilsson m.fl. (M) och Evy Kjellberg (C) yrkade bifall till eget 

förslag till beslut. Ersättaren Camilla Sarfors (KD) anmälde att hon 

skulle ha bifallit förslaget om hon varit tjänstgörande. 

 

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 

 

2. Att som svar på remissen från kommunstyrelsen anföra följande: 
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Det är klokt att finna framgångsrika former för det offentliga att 

arbeta förebyggande och proaktivt på det sociala området. Modeller 

som lyckas förena långsiktigt kloka åtgärder med god budgethållning 

vore till gagn för både den enskilde och för samhället i stort, genom 

att undvika stuprörstänkande till förmån för långsiktiga åtgärder.  

 

Det krävs dock en hel del förtydliganden och förbättringar av de 

föreliggande riktlinjerna. För att sociala investeringar verkligen ska ge 

effekt och innebära konkreta förbättringar krävs att kunskapsbaserade 

arbetssätt används och att enbart åtgärder som har vetenskaplig 

evidens får stöd. Vi ser dessvärre en risk i att det sker en politisering 

av arbetet, då riktlinjerna föreskriver att den sociala 

hållbarhetskommission som den rödgrönrosa majoriteten har tillsatt 

ska identifiera angelägna projekt. Om den sociala 

hållbarhetskommissionen ska involveras i arbetet är det nödvändigt att 

en mångfald av experter och forskare knyts till kommissionen och att 

dessa har en bred trovärdighet och i största möjliga utsträckning är 

politiskt oberoende. De experter som kopplas till kommissionen måste 

därmed utses efter dialog med samtliga partier.  

 

De inkomna ansökningarna granskas av ett råd för sociala 

investeringar som vid behov ska ta hjälp av vetenskaplig kompetens. 

Här krävs en del avgörande klargöranden, främst vad gäller 

gränsdragningen i ansvaret mellan den sociala 

hållbarhetskommissionen och rådet för sociala investeringar, samt 

vilka som ska ingå i det sistnämnda rådet. Och varför ska såväl den 

sociala hållbarhetskommissionen som rådet för sociala investeringar 

anlita vetenskaplig kompetens? Det föreligger en stor risk att hela 

arbetet byråkratiseras. Enligt förslaget ska även två nya heltidstjänster 

tillsättas på stadsledningskontoret för att samordna arbetet med sociala 

investeringar.  

 

Enligt riktlinjerna för fonden ska de projekt som får stöd bidra till 

genomförandet av kommunfullmäktiges mål. Dessa mål är dessvärre 

otydligt och övergripande formulerade. Det föreligger även i detta 

avseende en risk för att det sker en politisering och projekt vars 

inriktning stämmer överens med majoritetens ideologiska 

utgångspunkter premieras snarare än vetenskapligt förankrade 

åtgärder. 

 

Äldreförvaltningen konstaterar att det kan vara svårt att beräkna hur 

stor utgiftsminskning en förebyggande åtgärd innebär. Vi instämmer i 

denna synpunkt. Det kan ta lång tid innan effekter syns och de kan, 

vilket förvaltningen framhåller, uppstå hos andra huvudmän. Det finns 
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därmed en risk för godtycke vad gäller beräkningarna av vilka 

besparingar som faktiskt uppnås. Här krävs ytterligare förtydliganden. 

Det är även viktigt att tydligt klargöra att den förvaltning som 

ansvarar för ett projekt enbart ska återbetala de besparingar som har 

uppstått inom den egna förvaltningen. 

  

Enligt riktlinjerna ska de inkomna ansökningarna analyseras utifrån 

ett genusperspektiv. Att välja ut just denna faktor är inte 

oproblematiskt. Självfallet ska de sociala investeringarnas 

sammantagna effekter gynna såväl kvinnor som män. Det finns dock 

en rad andra perspektiv som i så fall borde beaktas, till exempel ett 

åldersperspektiv eller om en åtgärd även gynnar personer med 

funktionsnedsättningar. Den vetenskapliga grunden måste stå i 

centrum för allt arbete med sociala investeringar. Först därefter, om 

två projekt har likvärdig evidens, bör ytterligare faktorer beaktas.  

 

Det är avslutningsvis viktigt att det civila samhället kan delta på 

samma premisser som kommunala verksamheter. En möjlighet att 

involvera det civila samhället ytterligare är att staden som 

komplement till den sociala investeringsfonden ser över möjligheten 

att även arbeta med så kallade ”social impact bonds” där de 

investerare som uppnår det resultat staden efterfrågar återfår insatsen 

samt en viss avkastning. Detta innebär att investeraren står för risken 

och att staden enbart behöver utbetala medel om efterfrågat resultat 

har uppnåtts.  

 
Förslag till beslut (L) 

Jan Bressler (L) yrkade bifall till eget förslag till beslut enligt 

följande. 

 

1. Att föreslå kommunstyrelsen att återremittera ärendet till 

stadsledningskontoret för ytterligare beredning i enlighet med 

vad som nedan sägs. 

 

2. Att anföra följande. 

 

Nyttan med en social investeringsfond beror på syftet. Om syftet med 

en social investeringsfond är att kunna finansiera tidiga insatser och 

långsiktiga projekt bör Stockholm, som en rik kommun med en stor 

budget, kunna finansiera sådana projekt inom ordinarie budget. 

 

Om syftet istället är att driva fram verksamhetsförbättringar och nya 

arbetssätt kan dock sociala investeringsfonder vara ett intressant sätt 

att finansiera sådana insatser. Liberalerna välkomnar förslag som gör 

det lättare att testa nya idéer och höja innovationstakten i offentlig 
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sektor. 

 

Med det sagt finns det ett antal betydande oklarheter kring förslaget 

som ger upphov till starka invändningar. Det gäller framför allt 

förslaget om återföring, det vill säga att kostnadsbesparingar som 

uppstår som ett resultat av projekt som finansieras av fonden ska föras 

tillbaka till fonden från den nämnd där besparingarna uppstått. 

 

Vi ser en stor risk för att projekt som finansieras via fonden kommer 

att tränga ut kärnverksamheten i nämnderna. Om beräkningarna av 

kostnadsbesparingar är för optimistiska kommer nämnden att behöva 

ta pengar från verksamhet som enligt erfarenhet fungerar, och betala 

in till fonden för finansiering av projekt som kanske inte gör så 

mycket nytta. Lars Hultkrantz, professor i nationalekonomi vid 

Örebro universitet, pekar i en rapport för SNS på att svenska 

kommuner har grundläggande kunskaps- och kompetensbrister när det 

kommer till effektutvärdering. Detta är värt att ta på allvar. 

 

Vår oro gäller i synnerhet om det är så att en nämnd som inte har 

ansökt om medel måste betala tillbaka pengar som anses vara en 

besparing, utan att nämnden har varit med och ansökt om projektet. 

 

I diskussionen kring sociala investeringsfonder nämns ofta vinster 

från investeringar i relation till kostnader som uppstår med ett 

nollalternativ. På kort sikt kan det till exempel vara en kostnad att 

sätta in en extra socialsekreterare för att fånga upp ungdomar på glid, 

men på lång sikt leder det till minskade sociala kostnader jämfört med 

att inte göra något alls. 

 

Problemet är dock att alternativet för en nämnd som ska betala 

tillbaka pengar inte är att göra ingenting alls, utan att använda de 

pengarna på beprövat sätt. Detta är den egentliga så kallade 

alternativkostnaden. Vi ser en risk i att projekt med viss men relativt 

låg nytta tar pengar från ordinarie välfungerande verksamhet. 

Vi anser sammanfattningsvis att kunskapsläget kring möjligheterna att 

genomföra korrekta effektutvärderingar borde klargöras, att 

regelverket kring återföring borde tydliggöras och att staden borde 

överväga någon annan lösning som är mindre byråkratisk. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde förvaltningens förslag mot förslagen från (M)(C) 

och (L) och förklarade att nämnden beslutat i enlighet med 

förvaltningens förslag. Reservation från Johan Nilsson m.fl. (M) och 

Evy Kjellberg (C) samt från Jan Bressler (L) till förmån för egna 

förslag till beslut. 
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§ 13  

Riktlinjer för hälso- och sjukvårdsdokumentation inom 
Stockholms stads särskilda boenden enligt SoL och LSS, 
dagverksamheter enligt SoL och dagverksamhet LSS 
- remiss från kommunstyrelsen, KS 152-1753/2015 
Dnr 1.5.1.6-2016 

Beslut 

 

 Älvsjö stadsdelsnämnd godkänner riktlinjerna för hälso- och 

sjukvårdsdokumentation och överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till Kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Ärendet 

I januari 2015 infördes ett gemensamt fackspråk för hälso- och 

sjukvårdsdokumentation i Stockholms stad för verksamheter inom 

äldreomsorg och socialpsykiatri i egen regi och på entreprenad.  

I oktober 2015 infördes även det gemensamma fackspråket för hälso- 

och sjukvårdsdokumentation i verksamheter enligt LSS. 

 

Genom införandet av det gemensamma fackspråket uppstod behov av 

stadsgemensamma riktlinjer för hälso- och sjukvårdsdokumentation. 

Riktlinjerna är framtagna av en arbetsgrupp med representanter från 

äldreförvaltningen och stadsdelsförvaltningarna. Riktlinjerna ersätter 

de tidigare lokala reglerna i stadsdelarna om hälso-och 

sjukvårdsdokumentation.  

 

Förvaltningen ser positivt på att riktlinjerna är stadsgemensamma och 

att de gäller för alla verksamheter inom äldreomsorg, socialpsykiatri 

och funktionsnedsatta i egen regi och på entreprenad. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-01-07. 

 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14  

Redovisning av verksamhetsuppföljning inom äldreomsorgen 
2015 
Dnr 1.2.1.445-2015 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger förvaltningens redovisning av 

verksamhetsuppföljning inom äldreomsorgen till handlingarna.  

 
Ärendet 

Älvsjö stadsdelsförvaltning har enligt stadens uppföljningsmodell för 

verksamheter inom äldreomsorgen ansvar för att genomföra 

verksamhetsuppföljningar. Ansvaret omfattade 2015, sju stycken 

vård- och omsorgsboenden, ett servicehus, en dagverksamhet samt 11 

stycken hemtjänstutförare. Uppföljningen har genomförts enligt 

stadens gemensamma modell och rapporterats till Äldreförvaltningen.   

 

För att säkerställa att verksamheterna har den enskildes fokus 

genomför socialstyrelsen årligen brukarundersökningar i enkätform. 

Stadsdelsförvaltningen analyserar samtliga resultat från 

brukarundersökningarna och har en dialog med utförarna om dessa. 

 

För att få ytterligare kunskap om äldres uppfattning om boende på 

servicehus har stadsdelsförvaltningen i Älvsjö genomfört en 

fokusgrupp med äldre. Huvudfrågeställningen i fokusgruppen var; 

Vad är god kvalitet för boende på ett servicehus? 

 

Förvaltningen har sammantaget gjort bedömningen att samtliga 

uppföljda utförare uppfyller de krav för god omsorg som är ställda 

inom ramen för uppföljningen. Några utvecklingsområden har 

identifierats vid uppföljningen såsom; - att vissa lokala rutiner saknas 

och vissa rutiner behöver tydliggöras samt att den sociala 

dokumentationen bör utvecklas. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2015-12-04. 

 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15  

Plan för uppföljning av äldreomsorgen 2016 
Dnr 1.2.1.478-2015 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger förvaltningens redovisning av plan för 

uppföljning inom äldreomsorgen till handlingarna. 

 
Ärendet 

Alla beslut, insatser och verksamheter ska årligen följas upp inom 

äldreomsorgen. Uppföljning av verksamheten inom äldreomsorgen är 

en del i att kvalitetssäkra insatserna till den enskilde och säkerställa att 

stadsdelsförvaltningen har den äldres fokus. Genom uppföljningen får 

förvaltningen och verksamheterna kunskap om utvecklingsområden, 

styrkor och svagheter för att styra mot arbetssätt och insatser som har 

hög kvalitet. 

 

Verksamhetsuppföljningen omfattar alla verksamheter som bedrivs i 

stadsdelsnämndens egen regi eller som entreprenad samt 

verksamheterna vid ett antal privata vård- och omsorgsboenden och 

hemtjänstenheter som har ramavtal med Stockholm stad.  

 

För att säkerställa uppföljningen och ge stadsdelsnämnden en samlad 

bild har förvaltningen gjort en beskrivning av den uppföljning inom 

äldreomsorg som kommer att genomföras under 2016. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-01-02 

 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 16  

Plan för uppföljning inom omsorgen av funktionsnedsättning 
2016 
Dnr 1.2.1.479-2015 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger förvaltningens redovisning av plan för 

uppföljning inom handikappomsorgen till handlingarna. 

 
Ärendet 

Samtliga beslut, insatser och verksamheter följs kontinuerligt upp 

inom omsorgen av funktionsnedsatta. Uppföljningen av verksamheten 

inom omsorgen av funktionsnedsatta är en del i att kvalitetssäkra 

insatserna till den enskilde och säkerställa att stadsdelsförvaltningen 

har den enskildes fokus. Genom uppföljningen får förvaltningen och 

verksamheterna kunskap om utvecklingsområden, styrkor och 

svagheter för att styra mot arbetssätt och insatser som har hög kvalitet. 

 

I Stockholm stad har den enskilde rätten att själv välja utförare bland 

godkända leverantörer enligt Lagen om valfrihet (LOV). Alla som har 

ett biståndsbeslut kan välja kommunal eller privat utförare. 

Verksamhetsuppföljningen omfattar alla verksamheter som bedrivs i 

stadsdelsnämndens egen regi eller som entreprenad samt 

verksamheterna vid ett antal privata vård- och omsorgsboenden, 

hemtjänstenheter som har ramavtal med Stockholm stad samt 

hemtjänst i kommunal regi.  

 

För att säkerställa uppföljningen och ge stadsdelsnämnden en samlad 

bild har förvaltningen gjort en beskrivning av den uppföljning inom 

omsorgen av funktionsnedsatta som kommer att genomföras under 

2016. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-01-02. 

 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 17  

Anmälan av patientsäkerhetsberättelser 2015 för 
äldreomsorgens särskilda boenden i kommunal regi och på 
entreprenad 
Dnr 1.1.7-2016 

Beslut 

 

 Älvsjö stadsdelsnämnd lägger anmälan av 

patientsäkerhetsberättelser 2015 för äldreomsorgens särskilda 

boenden i kommunal regi och på entreprenad till handlingarna. 

 
Ärendet 

Patientsäkerhetslagen syftar till att främja hög patientsäkerhet inom 

hälso- och sjukvården genom att minska antalet vårdskador och 

tydliggöra vårdgivarens ansvar. För att uppfylla kraven i 

patientsäkerhetslagen är vårdgivaren skyldig att senast den 1 mars 

varje år upprätta en patientsäkerhetsberättelse där det ska framgå hur 

patientsäkerhetsarbetet har bedrivits under föregående kalenderår, 

vilka åtgärder som har vidtagits för att öka patientsäkerheten och vilka 

resultat som har uppnåtts.  

 

Stadsdelsnämnden ansvarig vårdgivare för hälso- och sjukvården på 

Solberga vård- och omsorgsboende och Älvsjö servicehus. Nämnden 

är även ytterst ansvarig vårdgivare för Kristallgården som drivs på 

entreprenad av Vardaga Äldreomsorg AB.  

 

Samtliga verksamheter har upprättat en patientsäkerhetsberättelse som 

beskriver hur patientsäkerhetsarbetet bedrivits under 2015.  

Patientsäkerhetsberättelsen finns tillgänglig i respektive verksamhet 

från den 1 mars för den som vill ta del av den. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-01-07. 

 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 18  

Redovisning av ej verkställda beslut till IVO kvartal 4/ 2015 
Dnr 1.2.1.9-2015 

Beslut 

 

 Älvsjö stadsdelsnämnd har tagit del av redovisningen och lägger 

den till handlingarna. 

 
Ärendet 

Enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service till vissa 

funktionshindrade (LSS) ska kommunen varje kvartal redovisa till 

Inspektionen för vård och omsorg (IVO) de beslut om bistånd eller 

insats som inte har kunnat verkställas inom tre månader. Kommunen 

ska på motsvarande sätt rapportera om en insats har avbrutits och inte 

verkställts på nytt. 

 

För kvartal 4/ 2015 har förvaltningen rapporterat ett beslut inom 

äldreomsorgen som inte har verkställts inom tre månader och ett 

beslut inom LSS-området som rapporterats med avbrott i 

verkställigheten. Under kvartalet har två LSS-ärenden rapporterats 

som verkställda. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-01-08. 

 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 19   

Inkomna handlingar, klagomål och synpunkter 
Dnr 1.6.157-2015  

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att vidta de åtgärder 

som kan föranledas av de inkomna skrivelserna och 

protokollsutdragen. 

 

2. Stadsdelsnämnden godkänner deltagande och arvode i seminariet 

om anhörigstöd den 17 februari samt i frukostseminarium om 

sociala skillnader i hälsa den 18 februari med en representant per 

parti.  

 
Ärendet 

Anmäldes förteckning över inkomna ärenden, klagomål och 

synpunkter under perioden 2015-11-30 till 2016-01-14. 

 

Inbjudan till seminarier 

Seminarium om anhörigstöd 

Anhörigkonsulenten har inbjudit stadsdelsnämnden till ett seminarium 

om anhörigstöd den 17 februari, kl. 12.30-16.  

 

Frukostseminarium om sociala skillnader i hälsa 

Landstinget inbjuder nämnden till ett frukostseminarium om sociala 

skillnader i hälsa den 18 februari, kl. 8.30-10. 
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§ 20  

Redovisning av delegationsbeslut 
Dnr 1.1.17-2016 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger förteckning för januari 2016 över 

beslut av tjänstemän enligt delegation till handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmäldes förteckning för januari 2016 över beslut fattade av 

tjänstemän enligt delegation enligt följande. 

 

Ärendegrupp 

enl delegations- 

förteckning 

 

Beslut 

 

Beslutsfattare 

 

2.17 

 

 

Äldreomsorg. 

Rapportering av gynnande beslut 

enligt 4 kap 1 § SoL som inte har 

verkställts inom 3 månader från 

beslutsdatum. 

Dnr 1.2.1.9-2016 

Nämndsekreterare 

Carin Berg 

2.18 Omsorg om personer med 

funktionsnedsättning. 

Rapportering av gynnande beslut 

enligt 9 § LSS som inte har 

verkställts inom 3 månader från 

beslutsdatum. 

Dnr 1.2.1.9-2016 

Nämndsekreterare 

Carin Berg 
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§ 21  

Protokoll från pensionärsrådet 

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

 

2. Stadsdelsnämnden beslutar att till § 7, 8 och 10 bifoga framförda 

synpunkter från pensionärsrådet. 

 
Ärendet 

Protokoll från pensionärsrådet 2016-01-28 anmäldes.  
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§ 22  

Protokoll från rådet för funktionshindersfrågor 

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

 

2. Stadsdelsnämnden beslutar att till § 7 och 10 bifoga 

funktionshinderrådets synpunkter.  

 
Ärendet 

Protokoll från funktionshindersrådet 2016-01-28 anmäldes.  
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§ 23   

Protokoll från förvaltningsgruppen 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

 
Ärendet 

Protokoll från förvaltningsgruppen 2016-01-28 anmäldes.  
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§ 24  

Information från förvaltningen  

Bosättningar 

Per Kjellander informerade om att det för närvarande finns 4 tillfälliga 

bosättningar i stadsdelen och arbete pågår enligt de rutiner som gäller 

för staden. 

 

Studiebesök för nämnden 

Per Kjellander meddelade att nämnden inbjuds till information om 

stadsdelen och studiebesök i verksamheterna vid tre tillfällen under 

våren enligt utdelad information.  

 

Skolinspektionen besöker Älvsjö 

Göran Sjödin informerade om att skolinspektionen kommer att göra 

en inspektion i Älvsjö under vecka 10. 

 

Driftstörning Telia 

Eva Frykler informerade om att Telia för närvarande har en 

driftstörning i Älvsjö, vilket bland annat berör trygghetslarmen. 

Förvaltningen arbetar för att nå de brukare som berörs.  

 

Äldreborgarrådet besöker Älvsjö  

Lisa Tullgren berättade att äldreborgarrådet kommer till Älvsjö den 10 

mars för att träffa ledningsgrupp och fackliga representanter samt den 

9 juni för att träffa pensionärsrådet.  
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§ 25  

Frågor från nämndens ledamöter och ersättare 

 

Skrivelse (L) om planerad idrottshall i Johan Skytteskolan 

Jan Bressler (L) anmälde en skrivelse enligt nedan. 

 

Älvsjö har flera mycket livaktiga idrottsföreningar som sysselsätter 

många ungdomar i vår stadsdel och i söderort. De kan på grund av de 

mycket begränsade och i många fall inte ändamålsenliga idrottshallar 

som finns i stadsdelen inte ta emot alla de barn som önskar delta i 

deras verksamhet.  

 

Det är viktigt att man lyssnar in föreningslivets och 

idrottsförvaltningens önskemål vad gäller anläggningens storlek, 

innehåll och utformning. En anläggningstyp som det idag råder stor 

brist på i Stockholms stad är fullstora idrottshallar med måtten 20x40 

meter. Utbildningsförvaltningen och SISAB bör därför, om det inte är 

fysiskt omöjligt, sträva efter att bygga fullstora hallar när de planerar 

för nya idrottsytor för skolorna. Vi tycker det är olyckligt att man 

väljer att inte göra det i detta läge, särskilt då västra delarna av 

Söderort har få fullstora idrottshallar i förhållande till 

befolkningsmängd och andra stadsdelar.  

  

Under förra mandatperioden drev Alliansen i idrottsnämnden på för 

att Stockholms stad skulle fokusera på att bygga enklare men 

funktionella idrottshallar i syfte att möta föreningslivets behov på bra 

bredd- och träningsanläggningar snarare än exklusiva hallar som 

enbart efterfrågas av några få. En genomlysning av marknaden och 

möjligheten att bygga koncepthallar visade att det är möjligt att bygga 

fullstora idrottshallar för mellan 7-20 miljoner kronor. Under 

föregående mandatperiod realiserades också tre stycken sådana hallar 

som alla understeg 20 mnkr/styck. Mot bakgrund av detta anser vi att 

summan 36,8 mnkr för en skolidrottshall som inte är fullstor är 

mycket dyrt. Vi vill därför att SISAB och utbildningsförvaltningen i 

dialog med fastighetsnämnden och idrottsnämnden ser över hur man 

kan implementera de enklare idrottshallarna även i detta sammanhang. 

 

Mot bakgrund av ovanstående att Älvsjö stadsdelsnämnd ska tillskriva 

SISAB om att de i samarbete med idrottsförvaltningen undersöker 

möjligheten att istället för en mindre hall bygga en fullstor hall som 

kan tillgodose både Johan Skytteskolans och idrottsföreningarna i 

söderorts behov. 
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Stadsdelsnämndens behandling av ärendet 

Nämnden är medveten om att utbildningsnämnden den 17 december 

fattat beslut om beställning av den nya hallen. Nämnden anser ändå att 

en förfrågan kan inlämnas från nämnden med en vädjan att ompröva 

beslutet och söka möjligheter att bygga en fullstor hall. Nämnden vill 

samtidigt påtala den stora efterfrågan som finns i vårt område efter 

idrottshallar, i synnerhet fullstora sådana (20x40 meter).  

 

Skrivelsen tillställs lämpligen utbildningsförvaltningen, 

idrottsförvaltningen samt SISAB (Skolfastigheter i Stockholm AB).  

 

 Stadsdelsnämnden beslutar ge förvaltningen i uppdrag att 

formulera ett förslag till skrivelse i ärendet som delges 

gruppledarna för synpunkter innan den skickas iväg. 

 

Tack till förvaltningen för ett gott arbete 
I samband med ärendet om verksamhetsberättelsen framförde nämnden ett 

tack till förvaltningen för ett gott arbete och ett bra resultat för 2015. 
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§ 26  

Protokoll från sociala delegationen 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger protokollen till handlingarna. 

 

Ärendet 

Protokoll från sociala delegationen 2015-12-17, 2016-01-04 och 

2016-01-28 anmäldes. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


